
P R O T O K Ó Ł 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska,  

Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa Rady Gminy Świdwin                       
odbytego w dniu 28 kwietnia 2011 rok 
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Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
� Pan Krzysztof Kaszuba – Przewodniczący Rady Gminy 
� Pan Zdzisław Pawelec – Wójt Gminy 
� Pan Kazimierz Lechocki – Zastępca Wójta 
� Pani Halina Czajkowska – Sekretarz Gminy 
� Pani Renata Kamińska – Skarbnik Gminy 
� Pani Jolanta Jabłońska Wojciul – Prezes Międzygminnego Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Przestrzegania Regulaminu o utrzymaniu czystości i porządku na terenie 
Gminy Świdwin 

2. Działalność Międzygminnego Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w 
Wardyniu Górnym 

 
Posiedzenie otworzył i powitał radnych oraz gości Przewodniczący Komisji Pan 

Andrzej Żubert. 

O przedstawienie działalności Międzygminnego Przedsiębiorstwa Odpadami 
poprosił Prezesa Spółki Panią Jolantę Jabłońską Wojciul.  
 
Pani Jabłońska Wojciul – Międzygminne Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Odpadami w Wardyniu Górnym jest podmiotem powołanym w celu 
prowadzenia działalności użyteczności publicznej, związanej z prawidłowym 
zagospodarowaniem odpadów. Zabezpiecza wykonanie zadań własnych gmin – 
udziałowców w zakresie zintegrowanej gospodarki odpadami oraz chroni 
środowisko naturalne przed zanieczyszczeniem. Są to przedsięwzięcia 
polegające na zbieraniu, przetwarzaniu, zagospodarowaniu, odzysku                            
i unieszkodliwieniu odpadów w ramach działalności Zakładu.  
Zasadnicza kwestią dla funkcjonowania Zakładu jest skierowanie do instalacji 
całego strumienia opadów z gmin, które są właścicielami spółki – zarówno 
zmieszanych komunalnych, jak i selektywnie zbieranych odpadów 
surowcowych.  
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Biorąc pod uwagę fakt, że strumień odpadów komunalnych obecnie znajduje się 
w rękach firm odbierających odpady nie trafiają w 100 % do Zakładu                          
w Wardyniu Górnym. 
W związku z powyższym w 2010 roku podjęto działania zmierzające do 
poszerzenia działalności Spółki o zbiórkę i transport odpadów własnym 
sprzętem. W tym celu zostały zakupione dwa pojazdy w ramach dofinansowania 
z Powiatowego Urzędu Pracy związanego z utworzeniem nowych stanowiska 
pracy. Dofinansowanie dotyczyło czterech stanowisk pracy (przedstawiciel 
handlowy, kierowcy i ładowacze w obsłudze śmieciarki) i umożliwiło zakup 
samochodu ciężarowego o malej ładowności (tzw. „furgon”) do pracy w terenie 
w celu podpisywania umów na odbiór odpadów oraz zbiórki odpadów 
niebezpiecznych (m.in. świetlówki, baterie, przeterminowane leki itp.) oraz 
śmieciarki do zbiórki i transportu odpadów komunalnych, w tym selektywnie 
zbieranych. Spółka planuje zakupienie kolejnych pojazdów specjalistycznych do 
zbiórki odpadów (śmieciarka, bramowiec) oraz pojemników siatkowych do 
selektywnej zbiórki odpadów surowcowych. Należy zatem przyjąć, że w 2011 
roku będą prowadzone przede wszystkim zadania związane z samodzielną 
realizacją usług dotyczących  odbioru odpadów od mieszkańców i osiągania 
efektywniejszych wyników związanych z odzyskiem i recyklingiem surowców 
wtórnych. 
Należy podkreślić, że w 2010 roku Spółka osiągnęła dodatni wynik finansowy – 
samodzielnie – bez wsparcia finansowego Wspólników, spłaciła raty kapitałowe 
pożyczek zaciągniętych w WFOŚiGW w wysokości 450 tys.zł.  wraz                            
z należytymi odsetkami w kwocie ponad 150 tys.zł., terminowo regulowała 
wszystkie zobowiązania, a nawet, jak to zostało wskazane powyżej były 
realizowane inwestycje związane z zakupem środków transportu                                 
i przygotowaniem dokumentacji do realizacji następnych zadań.  
Pani Prezes poinformowała również, że Spółka ma w planie modernizację 
(dobudowę kwatery) – obecna jest za mała oraz zakup sita.  
 
Przewodniczący Komisji Pan Andrzej Żubert zwrócił się z pytaniem, kto 
odpowiada za wysypisko śmieci na Świdwinku. W ubiegłym roku użyczył 
ciągnika, zorganizował ludzi i śmietnisko zostało uprzątnięte na koszt Gminy . 
Wywieziono około 4 ton śmieci. 
W tym roku sytuacja się powtórzyła – na wysypisku i okolicach widnieje 
tragiczny obrazek „meksyk”. Pan Żubert wnioskuje, aby wymóc na gminie 
miejskiej (ZUK) uporządkowanie terenu.  
 
Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec poinformował, że zaczyna się problem 
odbioru śmieci z tzw. kolonii. Mieszkańcy są zainteresowani segregacją śmieci, 
ale odbiorcy nie chcą dojeżdżać – szczególnie zimą i kiedy pada – duże pojazdy 
mają problem z dojazdem.  
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Pani Prezes uważa, że są rozwiązania – zbiórka workowa, a samochód dojedzie, 
kiedy droga będzie przejezdna.  Jest również zdania, że samochód dojedzie – 
należałoby tylko podnieść opłatę osobie od której śmieci są odbierane.  
 
Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec zwrócił się z pytaniem do Pani Prezes, czy 
sklep w który dokonuje się zakupu nowej np. lodówki ma obowiązek przyjąć 
starą. 
 
Pani Prezes wyjaśniła, że ma taki obowiązek. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
 
Wiesława Żmudzińska 
 
 
 
 


